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COMISSIÓ PERMANENT DEL CONSELL DE CIUTAT 
 
 
Acta de la sessió del 20 de gener del 2010 
 
 
 
S’inicia la sessió a les 19.10 hores a la Sala Consolat de Mar de l’Ajuntament. 
 
 
Presideix la sessió el Sr. Ramon Nicolau. 
 
 
Assistents 
 
Sr. Antoni Navarro, Sra. Elisenda Rius, Sr. Emilio Ruiz, Sra. Marta Cots, 
Sra. Roser Vallhonesta, Sra. Muntsa Villanueva, Sra. Maria Pilar Diaz, Sr. Enric 
Canet, Sr. Jordi Gras, Sra. Eulàlia Perarnau, Sr. Carles Aledo, Sr. Alejandro 
Goñi i Sr. Mikel Aragón.  
 
 
També hi assisteix 
 
Sr. Orland Blasco, de la Secretaria del Consell de Ciutat. 
 
 
Assistits per la Sra. Maria Jose Calvo, secretària del Consell de Ciutat. 
 
 
S’excusen  
 
Sr. Enric Estrenjer, Sr. Joaquim Forn, Sra. Ester Capella, Sr. Ricard Gomà i 
Sra. Àngels Esteller. 
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Ordre del dia 
 

1. Aprovació de l’acta de la sessió. 
2. Valoració del plenari extraordinari del 7 de gener. 
3. Preparació del plenari del 26 de gener. 
4. Altres assumptes. 

 
 
 

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 
 
El Sr. Ramon Nicolau, president Delegat de la Comissió, atès que no s’ha fet  
cap comentari respecte de l’acta de la sessió anterior, la dóna per aprovada.  
 
 
2. Valoració del plenari extraordinari del 7 de gener 
 
El Sr. Carles Aledo considera que el plenari del 7 de gener va ser molt 
interessant. Troba que les intervencions van ser massa sectorials; que potser 
haurien de ser més de «carrer». En definitiva, li sembla una bona idea si 
serveix per enriquir la conferencia de l’alcalde. 
 
El Sr. Antoni Navarro comenta que ell va actuar com a veu del Consell 
Assessor de la Gent Gran; per tant, és lògica una intervenció sectorial. 
 
El Sr. Jordi Gras observa que les aportacions van estar bé, tret de certes 
intervencions finals de les universitats, que s’orientaven més a dir qui són, en 
comptes de què fan. Potser es podria mirar d’acotar el temps i que no siguin 
repetitives. El plenari va generar expectatives i il·lusió; només calia veure la 
quantitat d’assistents que va generar. 
 
La Sra. Roser Vallhonesta diu que no ho veu de la mateixa manera. Hi va 
haver poques propostes, i algunes intervencions van ser molt explicatives i 
llargues. Va pensar que no havia entès com s’havien de fer les intervencions, i 
que en comptes de plantejar preocupacions concretes, com va fer ella, potser  
s’havien de fer intervencions més generals. Considera important que es recullin 
totes les intervencions a l’acta. Creu que han de quedar clars els temps 
d’intervenció, i es planteja la possibilitat de pensar en una persona que faci de 
moderadora. Valora molt positivament la cloenda que va fer l’alcalde i la seva 
voluntat de respondre a les intervencions. 
 
El Sr. Alejandro Goñi diu que la sessió marca un precedent, que s’anirà 
afinant amb el temps. Valora la quantitat d’intervencions per la feina prèvia 
que s’havia fet, encara que és fa difícil de controlar què es dirà en cada 
intervenció. Creu que ha de quedar com una sessió que s’hauria de repetir 
cada any i que s’haurà d’anar afinant. Destaca que en la conferencia del dia 
14, l’alcalde va fer referència diverses vegades a la sessió del plenari del 
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Consell de Ciutat, i el Sr. Josep Carles Rius, en la presentació, també va fer 
referència al plenari del dia 7 de gener. 
 
La Sra. Eulàlia Perarnau també coincideix a dir que algunes intervencions no 
responien a l’objectiu de la sessió. 
 
La Sra. Elisenda Rius diu que per part de l’alcalde es va veure una escolta 
activa, però poder no calia respondre específicament a les preguntes 
formulades. 
 
La Sra. Muntsa Villanueva destaca la diferència en quant a expectatives i 
intervencions entre el plenari de l’estat de la ciutat i el plenari de pressupostos, 
i considera que aquest últim s’ha de treballar perquè funcioni. 
 
El Sr. Alejandro Goñi diu que el plenari de pressupost, al marge de ser fred, 
va estar poc preparat per part dels dos ponents, i que és un plenari per 
oblidar. 
 
La Sra. Pilar Diaz diu que va parlar de l’estat de la ciutat des de la 
perspectiva de les persones amb discapacitats. Valora que l’alcalde hagués 
escoltat i hagués pres notes, i que conegui què pensa la gent. Demana la seva 
intervenció a mig termini i un seguiment del que s’ha fet. Respecte a la sessió 
sobre els pressupostos, considera que no es va poder fer la comparativa, tal 
com s’havia demanat, i que la informació que se’ls va donar tampoc no era la 
que necessitaven. 
 
El Sr. Enric Canet diu que és cert que no calia que l’alcalde contestés a les 
intervencions; no cal justificar-se. Diu que va trobar a faltar la presència dels 
portaveus dels grups polítics municipals en els plenaris, en comptes dels seus 
delegats. 
 
El Sr. Jordi Gras diu que es va sorprendre gratament pel reconeixement del 
Consell de Ciutat per part de l’alcalde. També comenta que està d’acord amb el  
Sr. Enric Canet, i que caldria que els partits polítics es prenguessin més 
seriosament el seu paper en el Consell de Ciutat. 
 
El Sr. Emilio Ruiz valora de forma positiva l’impacte que va tenir la sessió, i 
troba que aquest tipus d’accions ajuden a visibilitzar el Consell de Ciutat 
davant la ciutadania, perquè en la conferència va tenir la impressió que la gent 
no sabia què era el Consell de Ciutat. 
 
El Sr. Carles Aledo creu que s’han de traslladar als partits polítics les 
valoracions exposades en aquesta permanent, i pregunta si l’alcalde, durant la 
conferència, va recollir algunes de les intervencions de la sessió plenària. 
 
El Sr. Ramon Nicolau creu que les diverses opinions que s’han manifestat en 
la permanent són complementàries, que és cert que amb el volum 
d’intervencions que hi va haver en el plenari caldria un moderador per 
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agilitzar-les. Diu que l’alcalde no va voler tallar els temps d’intervencions. «Jo 
no tinc pressa», va dir.  
 
Proposa la possibilitat de publicar el plenari en la col·lecció de documents del 
Consell de Ciutat. També explica que se’n podria fer un seguiment i buscar les 
respostes als temes plantejats als tinents d’alcalde.  
 
Creu que la meitat del que es va dir en el plenari estava en el discurs de 
l’alcalde, i que, pel que fa l’altra meitat, no té cap dubte que les treballarà. 
 
Opina que els grups polítics municipals tenen un paper ingrat, d’espectadors, 
perquè no centren el protagonisme en els seus grups polítics. Si en algun 
moment algun representant va marxar abans que s’acabés el plenari, va ser 
perquè no es preveia que s’allargués tant i no ho tenien previst a l’agenda. 
Tots eren conscients que era una sessió important. 
 
Comenta que la sessió s’instaurarà de forma perpetua i que s’haurà de 
dissenyar un model més acurat. 
 
La Sra. Elisenda Rius i el Sr. Enric Canet creuen que la participació dels 
grups polítics municipals depèn del tema. 
 
En general, tothom coincideix a dir que no tenen una actitud molt participativa. 
 
El Sr. Mikel Aragón proposa treballar prèviament les intervencions amb els 
consells territorials i sectorials, i també fer un seguiment de les respostes.  
 
 
 
3. Preparació del plenari del 26 de gener 
 

 
El Sr. Ramon Nicolau, un cop acabades les intervencions del segon punt, 
passa al punt següent de l’ordre del dia, que fa referència als temes a tractar 
en el proper plenari ordinari del 26 de gener, i proposa l’ordre del dia següent: 
 

1. Aprovació de l’acta del plenari del 19 de novembre. 
2. Dictamen de la 1a fase del Pla estratègic de turisme. 
3. Informacions de la Comissió de la Diagonal. 
4. Presentació de l’informe de seguiment del PAM. 

 
El Sr. Alejandro Goñi afirma que bàsicament explicarà la reunió de la 
Comissió de la Diagonal del 21 de desembre del 2009 i les dificultats que ha 
tingut la Comissió per disposar d’informació de forma continuada.  
 
Informa que la Comissió no s’havia reunit des del 5 d’octubre del 2009 per 
manca d’informació, i que es va haver de convocar per demanar als partits que 
expliquessin el seu posicionament davant la consulta. Hi van assistir tots els 
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grups —incloent-hi el Sr. Trias—, i van explicar el seu posicionament. Diu que 
va ser una sessió de treball important i que va servir per desencallar la 
preocupació sobre el rol de la Comissió. 
 
Destaca la seva preocupació i la de la resta dels membres de la Comissió per la 
incorporació de la tercera opció de resposta consensuada políticament —«Cap 
de les dues»—, perquè considera que desvirtua l’esperit de la consulta i a la 
vegada dóna peu a interpretacions molt diverses. 
 
El Sr. Ramon Nicolau observa que la Comissió no es va reunir perquè no hi 
havia cap document nou, atès que els grups estaven negociant un acord 
polític. 
 
Diu que la tercera opció no és la que més li agrada. Creu que les tres opcions 
permeten que tothom s’expressi de forma més oberta, i que, si la feina es fa 
bé, està convençut que sortirà l'opció «A» o la «B». 
 
Comenta que encara que no arribi a votar el 50 per cent del cens de votants, 
cap grup menysprearà el resultat si hi ha una proposta mínimament 
majoritària. També recorda que falta conèixer els dos projectes que aniran a 
consulta. 
 
El Sr. Jordi Gras considera que els grups polítics s’haurien de comprometre a 
respectar els resultats en el cas que no s’arribi al 50 per cent del cens de 
votants, i que es digui que serà així per potenciar la participació. Quant a la 
tercera opció, comenta que és una llàstima, perquè la resposta engloba pols 
oposats. 
 
La Sra. Maria Pilar Diaz diu que la tercera opció de resposta no és clara i 
que, segons els resultats que s’obtinguin, serà molt difícil d’interpretar. 
Recorda que, al moment oportú, la Comissió va aconsellar que abans d’optar 
per un projecte es preguntés si es volia la reforma o no.  
 
El Sr. Mikel Aragón diu que s’ha de tenir cura del procés de la Diagonal, no 
només pel tema de la Diagonal en si mateix, sinó pel precedent que aquesta 
consulta representa de cara a altres iniciatives que es puguin produir. S’ha de 
treballar perquè no es devaluï per qüestions polítiques una eina de democràcia 
directa com aquesta. 
 
El Sr. Alejandro Goñi continua informant sobre el document de garanties de 
la consulta, aprovat en el plenari municipal del 23 de desembre, que va 
presentar el Sr. Garcia-Bragado i que preveu la constitució de la Mesa de 
Seguiment i Garanties de la Consulta, que estarà presidida per ell mateix com 
a president que és de la Comissió de Treball de la Diagonal. 
 
La Sra. Maria Jose Calvo informa que en l’ordre del dia del proper plenari 
haurà de figurar l’aprovació del Dictamen de la primera fase del Pla estratègic 
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de turisme elaborada per la Comissió de Treball corresponent, i demana que el 
presenti el Sr. Alejandro Goñi, president de la Comissió de Treball. 
 
Presenta l’informe elaborat com a resultat dels treballs de la Comissió 
Permanent i de les dificultats per valorar l’estat d’execució del PAM a mig 
mandat, i proposa facilitar-lo als membres del Consell per al seu coneixement.  
 
També proposa que s’inclogui en l’ordre del dia i informa de l’estat de la 
qüestió de la Comissió del Pla director de participació.  
 
La Sra. Muntsa Villanueva diu que li preocupa la construcció de l’IES 
Angeleta Ferrer al carrer Marina, que en el PAM figura com a construït, però 
que ella ha comprovat personalment que el solar en què se suposa que s’està 
construint està tan buit com fa quinze anys.  
 
La Sra. Pilar Diaz demana que també es voti l’informe de seguiment del PAM. 
És un treball que ha fet la Comissió, i votar-lo vol dir reconèixer la feina que ha 
pogut fer la Comissió. Creu que la introducció és molt bona i reflecteix molt bé 
el debat que es va fer a la Comissió Permanent. 
 
El Sr. Ramon Nicolau valora el treball de la Permanent pel que fa a 
l’elaboració de l’informe sobre el PAM, i diu que malgrat que la documentació 
no ha permès fer una valoració completa de l’execució del PAM a mig mandat, 
sí que ha servit per elaborar un seguit de propostes que permetran millorar-ne 
el seguiment i l’avaluació per part del Consell. Diu que el més important és que 
«hem fet escola».  
 
S’acorda presentar a l’aprovació del plenari l’informe de la Comissió sobre 
l’estat d’execució del PAM a mig mandat, i facilitar als membres del plenari 
l’informe que recull les aportacions de la Comissió de Treball del Consell a 
l'elaboració del Pla director de participació. 
 
 
No havent-hi més temes per tractar, el president tanca la sessió a les 20.40 
hores. 
 
 
Certifica la secretària del Consell de Ciutat.  


